
Folkrätten betyder att 
ingen stat har rätt att inva-
dera ett annat land. Många 
länder har förbrutit sig mot 
detta. Inte minst USA.

Men nu är det Ryssland 
som tycker sig ha rätt att 
invadera Ukraina. Dunkla 
skäl har angetts som att 
Ukraina inte har rätt att 
existera. Alltför många har 
redan dött på grund av 
denna idé.

Ukraina försvarar sig och 
det har de all rätt till. Men 
deras strid är viktig också 
för oss.

Kina som tidigare talat för 
suveräna staters rätt vägrar 
nu fördöma Ryssland. 
Liksom Indien. USA har en 
lång historia av invasioner.
Tillsammans betyder det 
dåliga tider för alla min-
dre stater. Ingen stormakt 
kommer med bestämdhet 
att ställa upp för folkrätten 
i framtiden. För rätten att 
själv kunna välja sin väg.

Kort och gott. Förlorar 
Ukraina så kan vi själva eller 
andra mindre länder stå på 
tur. När det passar någon 
stormakt.

På 1 maj kan vi demonstrera 
för ”Ryssland ut ur Ukraina”. 
Ord som förklarar både vem 
som är angripare och hur 
man får ett slut på kriget. 
Internationell solidaritet 
stavas Ukraina idag.

Stå upp för 
folkrätten!

Nya möjligheter 
för en progressiv
politik
Solceller på kommunala tak, fältassistenter och utökade 
öppettider på parklekarna. Intervju med Tina Kratz.
Sida 3
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Här finns vi.
Hör av dig!

Vänsterpartiet
Hammarby-Skarpnäck
Besöksadress:
Svartågatan 16
128 45 Bagarmossen

Hemsida:  hammarby-skarpnack.
vansterpartiet.se
E-post:  hammarby-skarpnack
@vansterpartiet.se 
Facebook:
Vänsterpartiet Hammarby-Skarpnäck

Ordförande: Niklas Vanhainen, 
telefonnummer 0732-638861
Bli medlem: 
vansterpartiet.se/bli-medlem

Ylva Berglund, 
Skarpnäck
utredare

– Tillgången till bostä-
der till rimligt pris är 

en ödesfråga i vår tid! 
Bostadsbristen har enorm 

påverkan på människors liv och 
har bäring på många andra frågor. 
Hur ska det vara möjligt att få till 
riktig integration, att stoppa mäns 
våld mot kvinnor och att få slut 

på våldet i våra områden om 
människor inte kan få tag 

på bostäder? 

Liisa Hyvönen, 
Björkhagen

pensionär

– Barn, ungdomar men 
också de äldre! Vi behö-
ver kreativa aktiviteter 
såsom kultur, natur och 
motion för både barn, 

ungdomar och de äldre. 
Vi behöver skapa trygga 

sammanhang för våra unga 
men också för de äldre i stadsde-
len. Att alla ska känna sig delaktiga 
i samhällslivet är viktigt.

Sebastian Lagunas Rosén, 
Hammarbyhöjden  

samhällspolitisk chef

Fler hyresrätter! I 
nästan hela söderort 
krävs mer än 10 års 
kötid för att hyra en 

lägenheten. Det blir ju 
omöjligt för många grup-

per att få ett rimlig bostad. 
Inte minst för ungdomar och 
nyanlända. Bostadsbristen skapar 
ofrihet och spär på segregationen. 
Därför behöver vi fler bostäder 
och blandade boendeformer i hela 

stadsdelen.

Victor Sjölund,
Bagarmossen
sjökapten

– Miljön! Vi lever över våra 
tillgångar och vi måste ställa 

om hur vi lever!

FRÅGA 4
Vilken lokal politisk fråga 
tycker du är viktigast för för-
eningen Vänstern i Hammar-
by-Skarpnäck att driva?

● I vår stadsdel Skarpnäck, kallad Östra 
söderort i valsammanhang, blev det glädjande siff-
ror för Vänsterpartiet i valet! I många distrikt fick 
partiet uppemot eller över 30 procent i kommun-
valet, och i ett distrikt så mycket som 41 procent 
av rösterna (läs mer om valresultatet på sid. 6).Vi 
återtog tillsammans med S och Mp makten i 
Stockholms kommun. Och vi är idag samarbets-
part för Socialdemokraterna, Mp och C som styr i 
Regionen.

Tyvärr lyckades vi inte stärka vår position i 
riksdagsvalet och därmed minskar möjligheten 
att föra en nationell politik för klimatomställning 
och utbyggnad av fossilfria industrier, energikäl-
lor, järnvägstransporter och en rättvis ekonomisk  
fördelning. Nu har vi istället en högerregering och 
skenande priser.

Vänsterpartiet har lagt förslag på Sverigepriser 
på el och prisstopp på de viktigaste matvarorna. 
Läs mer på vansterpartiet.se

2022 inleddes en helt orättfärdig inva-
sion av Ukraina. Vänsterpartiet kräver att 
Ryssland lämnar Ukraina och alla ockuperade 
områden. Bara så kan det bli fred. Kring det 
finns en stor enighet i Sverige idag.

Men den socialdemokratiska ledningen tog 
också ett snabbt beslut om att ansöka om inträde i 

Nato. Men det svenska folket blev egentligen ald-
rig tillfrågat, trots att beslutet kom att sätta punkt 
för 200 års alliansfrihet.

Vi kräver en folkbildning om inträdet och 
dess konsekvenser. Samt stopp för placering av 
Nato-baser och kärnvapen på svenskt territorium. 

Året 2022 får också betecknas som året då 
fascismen och rasismen tagit steget in regeringens 
korridorer. Vi väntar det värsta nu när SD har fått 
sätta den politiska agendan. Nu hotas asylrätten för 
de mest behövande och marginaliserade människ-
orna som flyr undan krig och förtryck.

Men.Tillsammans kan vi bygga motstånd. Vi kan 
göra det genom att organisera oss i facket, i hyres-
gästföreningen, i kulturföreningar, naturskydds-
föreningen och många, många andra. Det går att 

förändra. Organiserade är vi starka.

Bästa vår- och majhälsningar,

Rodrigo Arce
avgående ordförande i

Vänsterpartiet
Hammarby-Skarpnäck

Tillsammans kan vi bygga motstånd. I vår stadsdel Skarpnäck blev det glädjande siffror för Vänsterpartiet.

Kära läsare! Det var ett tag sedan ni kunde läsa denna tidning, sist 
var det dagarna innan valet den 11 september 2022. Mycket har hänt 
sedan dess. 

LEDARE

Vi går mot ljusare tider.
Men bara tillsammans.
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Bli medlem Välkommen till en V-förening med 
öppen atmosfär och intressanta ideolo-
giska diskussioner. Trevlig stämning och 
var och en deltar efter egen möjlighet!

● Inför valet presenterade Vänster-
partiet en ”valplattform för alla, inte bara 
för de rikaste”. Det har snart gått ett år 
sedan dess. Vi träffade skarpnäcksbon 
och ledamoten i stadsdelsnämnden Tina 
Kratz för att ta reda på hur mycket av 
programmet som blivit verklighet hittills.

Vi har fått igenom en hel del, hävdar 
Tina, men det är inte lätt med tanke på 
den strama budget kommunen har. Det 
mesta handlar ju om pengar och den nya 
högerregeringens stöd till kommunerna 
täcker långt ifrån behoven. Det hade 
behövts 20 miljarder bara för att bibehålla 
samma nivå och de avsatte sex, vilket i 
praktiken betyder stora nedskärningar.

Att höja den kommunala skatten skulle 
kunna vara ett alternativ, men eftersom 
den inte är progressiv, utan ”platt”,  
drabbar den skatten folk med lägst 
inkomster hårdast. Det kändes hårt att 
höja skatten ett år med hög inflation och 
höjda hyror, menar Tina Kratz.

Men det har gjorts annat
Till skillnad från den SD-stödda borger-
liga regeringen finns det nu i kommunen 
ett medvetet klimattänk. I årets budget 
finns exempelvis utrymme för att förse 
kommunala byggnader med solceller. I 
och med den rödgröna majoritetens bud-
get för 2023 kommer solceller att börja 
installeras på lämpliga tak. Vid nypro-
duktion kommer solceller att vara norm. 
Diskussioner förs också om att kommu-

Region- och kommunalvalet blev framgångar för Vänsterpartiet. Stock-
holms stad styrs nu av en koalition bestående av Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Miljöpartiet. I regionen är det Socialdemokraterna, 
Miljöpartiet och Centerpartiet som styr med stöd av vänstern. Resultatet 
öppnar nya möjligheter för en progressiv politik.

Bättre förskola, trygghet 
och solceller

nen ska ta tillbaka ansvaret för park- och 
markskötsel. 

Trygghetsfrågan har blivit allt viktigare 
efter det senaste årets skjutningar i hela 
söderort, även i Skarpnäcks stadsdel. 
Vänsterpartiet har tryckt hårt på behovet 
av förebyggande åtgärder. Och där har 
det hänt en del.

Vi har äntligen lyckats få igenom 
kravet på fältassistenter i Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning. (Skarpnäck omfattar 
hela Hammarby-Skarpnäck). Det handlar 
till att börja med om två stycken som 
kommer att komplettera det trygghets-
arbete som görs inom Skarpnäckslyftet, 
som pågår i Bagarmossen-Skarpnäck.

Vänsterpartiet kommer också verka för 
att stötta civilsamhällets engagemang för 
en tryggare stadsdel. Kulturhuset i Skarp-
näck ska exempelvis få större möjligheter 
att samverka med det lokala föreningsli-
vet och bli mer av en öppen mötesplats. 

I valprogrammet nämns också öppnan-
det av en ungdomsmottagning i området, 
något som funnits tidigare. Men den lig-
ger under Regionen som i stället valt att 
satsa på en förstärkning av den befintliga 
mottagningen vid Gullmarsplan.

Tina betonar att det förebyggande 
arbetet måste börja redan i förskoleål-
dern. Den inriktningen har lett till att det 
nya rödgröna styret i kommunen inrättat 
en ny borgarrådspost med ansvar för för-
skolorna, som tidigare låg under samma 
rotel som skolan vilket innebar att de 
oftast fick låg prioritet. Den nya posten 
innehas av vänsterpartisten Alexandra 
Mattsson Åkerström.

Det är en viktig markering, menar Tina, 
som dessutom förstärks av att försko-

Det förebyggande arbetet måste börja redan i förskoleåldern. Förskoleverksamheten i år får en sexprocentig schablonhöjning mot 
tidigare cirka två procent. 

leverksamheten i år får en sexprocentig 
schablonhöjning mot tidigare cirka två 
procent. Det betyder att det åtminstone 
inte blir några nedskärningar. 

I vår stadsdel kommer det även öppnas 
en till öppen förskola på Skarpnäcks-
fältet.  Vi ser fram emot att också utöka 
öppettiderna på parklekarna framöver.

På Skarpnäcksfältet kommer det också 
att byggas ett bad- och idrottshus som 
en del av de nya bostäder som är plane-
rade. Däremot är sträckningen av den 
kontroversiella tänkta byggvägen pausad 
för ytterligare utredning. Nya bostäder 
behövs, men det är samtidigt viktigt att 
bevara grönområdena, som till exempel 
Bagisskogen, säger Tina.

Sammanfattningsvis så har det hänt 
en hel del och mer är på gång, men i en 
koalition kommer det alltid att handla om 
kompromisser. Men Tina Kratz är tydlig 
med att Vänsterpartiet vill mer och kom-
mer att fortsätta jobba för att klimatet, 
välfärden och tryggheten får de resurser 
som krävs.

Fredrik Rodhe

Du gör det enklast här:
vansterpartiet.se/blimedlem

”Vi har äntligen 
lyckats få ige-
nom kravet på 
fältassistenter 
i Skarpnäcks 
stadsdelsför-
valtning.”

”Det mesta 
handlar ju om 
pengar och den 
nya högerreger-
ingens stöd till 
kommunerna 
täcker långt 
ifrån behoven.”
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Staten bör lindra  
bördan för de 
värst drabbade
Inflationen slår hårt 
mot hushållen, och hår-
dast mot de som tjänar 
minst. Staten skulle 
kunna lätta bördan. 
Men det blir ingen höjd 
a-kassa eller högre 
sjukersättning. Det blir 
inte heller halverade 
kostnader i kollektiv-
trafiken. Däremot blir 
det skattesänkningar 
för de rikaste.
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● – Regeringen säger att den inte 
vill driva på inflationen. Men den beror 
inte på inhemska förhållanden, påpekar 
Åsa-Pia Järliden Bergström, före detta 
lo-ekonom som numera är skattepolitisk 
expert hos Vänsterpartiet. 
 Den moderatledda regeringen har 
däremot sänkt skatten med tretton 
miljarder för löntagare med de högsta 
inkomsterna. De pengarna hade gjort 
större nytta för arbetslösa, sjuka och 
pendlare, menar hon.
 – I stället har man dragit ned på arbets-
marknadspolitiken och lagt en stram 
budget, samtidigt som kostnaden för 
hälften av hushållens nödvändiga utgifter 
– transporter, elektricitet, mat – stiger 
brant på grund av inflationen.

Skattebidrag
I andra änden är systemet med skattebi-
drag intakta. Rut, Rot och ränteavdrag 
ändras inte.

 – Just nu är det kanske inte läge att 
justera i ränteavdragen, kommenterar 
Järliden. Men rent allmänt har dessa skat-
teavdrag inneburit ett stort steg bort från 
den generella välfärdspolitiken.
 Resurser flyttas från det gemensamma 
till enskilda, mer eller mindre välbe-
ställda individer. När inflationen dess-
utom raderar sju års lönelyft, som kon-
junkturinstitutet konstaterade i december, 
återstår inte mycket mer för löntagarna än 
att ställa krav på högre löner. Men avtal 
som ger 4,5–5,5 procent i lönepåslag lär 
inte täcka höjda levnadsomkostnader.

Höga vinster
– Vi har haft en låg inflation under lång 
tid och en löneutveckling som stan-
nade av under pandemin, säger Åsa-Pia 
Järliden. Samtidigt har företagens vinster 
varit höga.
 ”Märket”, industrifackens avtal, 
bestämmer lönenivån för resten av arbets-
kollektivet. Det gynnar exportindustrin 

på bekostnad av de anställda inom handel 
och vård.
 – lo har som mål att löneskillnaderna 
mellan dem i manligt dominerande fack 
och dem i kvinnoyrken ska vara halve-
rade 2028. Det finns ingenting som tyder 
på att vi når dit.

Bantade bidrag
Regeringens bantade bidrag till kommu-
ner och regioner spär på orättvisorna.
 – Enligt skr, Sveriges kommuner och 
regioner, fattas det tio miljarder kro-
nor för i år, påminner Åsa-Pia Järliden 
Bergström.
 Företagen ökar sina vinstmarginaler 
och vältrar över kostnader på kunderna. 
Riksbanken offrar löntagarna när rän-
tehöjningar tvingar ut allt fler i arbets-
löshet. Men, säger Järliden, det är inte 
lönebildningen som driver på inflationen.

Per Längby

Statens omsorg om medborgarna borde i högre grad riktas till dem som drabbas värst av 
dyrtiden, säger före detta LO-ekonomen Åsa-Pia Järliden Bergström.
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● – Regeringen säger att den inte 
vill driva på inflationen. Men den beror 
inte på inhemska förhållanden, påpekar 
Åsa-Pia Järliden Bergström, före detta 
lo-ekonom som numera är skattepolitisk 
expert hos Vänsterpartiet. 
 Den moderatledda regeringen har 
däremot sänkt skatten med tretton 
miljarder för löntagare med de högsta 
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större nytta för arbetslösa, sjuka och 
pendlare, menar hon.
 – I stället har man dragit ned på arbets-
marknadspolitiken och lagt en stram 
budget, samtidigt som kostnaden för 
hälften av hushållens nödvändiga utgifter 
– transporter, elektricitet, mat – stiger 
brant på grund av inflationen.

Skattebidrag
I andra änden är systemet med skattebi-
drag intakta. Rut, Rot och ränteavdrag 
ändras inte.

 – Just nu är det kanske inte läge att 
justera i ränteavdragen, kommenterar 
Järliden. Men rent allmänt har dessa skat-
teavdrag inneburit ett stort steg bort från 
den generella välfärdspolitiken.
 Resurser flyttas från det gemensamma 
till enskilda, mer eller mindre välbe-
ställda individer. När inflationen dess-
utom raderar sju års lönelyft, som kon-
junkturinstitutet konstaterade i december, 
återstår inte mycket mer för löntagarna än 
att ställa krav på högre löner. Men avtal 
som ger 4,5–5,5 procent i lönepåslag lär 
inte täcka höjda levnadsomkostnader.

Höga vinster
– Vi har haft en låg inflation under lång 
tid och en löneutveckling som stan-
nade av under pandemin, säger Åsa-Pia 
Järliden. Samtidigt har företagens vinster 
varit höga.
 ”Märket”, industrifackens avtal, 
bestämmer lönenivån för resten av arbets-
kollektivet. Det gynnar exportindustrin 

på bekostnad av de anställda inom handel 
och vård.
 – lo har som mål att löneskillnaderna 
mellan dem i manligt dominerande fack 
och dem i kvinnoyrken ska vara halve-
rade 2028. Det finns ingenting som tyder 
på att vi når dit.

Bantade bidrag
Regeringens bantade bidrag till kommu-
ner och regioner spär på orättvisorna.
 – Enligt skr, Sveriges kommuner och 
regioner, fattas det tio miljarder kro-
nor för i år, påminner Åsa-Pia Järliden 
Bergström.
 Företagen ökar sina vinstmarginaler 
och vältrar över kostnader på kunderna. 
Riksbanken offrar löntagarna när rän-
tehöjningar tvingar ut allt fler i arbets-
löshet. Men, säger Järliden, det är inte 
lönebildningen som driver på inflationen.

Per Längby

Statens omsorg om medborgarna borde i högre grad riktas till dem som drabbas värst av 
dyrtiden, säger före detta LO-ekonomen Åsa-Pia Järliden Bergström.
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● Politiken ska inte lägga sig i. Det 
var moderaternas första paradigmskifte, 
anno 1970-tal.
 Sedan dess har allt fler välfärdstjänster 
privatiserats, däribland elmarknaden.
 – Och då får människorna frysa i sina 
hem, medan elproducenterna drar in stora 
vinster, säger Nooshi Dadgostar, partile-
dare för Vänsterpartiet.

Det krävs ett helt annat paradigmskifte 
än det den moderatledda regeringen talar 
om i dag, menar hon. Till att börja med 
bör Sverige införa Sverige-priser på el.

 – Elektricitet är en livsnödvändig resurs 
som ska ha ett så lågt pris som möjligt. 
Vi har ett överskott som vi kan och ska 
exportera, men priserna inom landet ska 
ned till tidigare nivåer.

Bli mätta
Politiken bör lägga sig i. När räntan går 
upp, när matpriserna skenar och när den 
ensamstående mamman avstår från sin 
måltid för att barnen ska bli mätta.
 – I stället sänker regeringen skatten för 
höginkomsttagare med ettusen kronor 
i månaden, påpekar Nooshi Dadgostar. 

Vänstern, däremot, står för en krispolitik 
som stöttar de svagaste.
 En sådan politik tar vara på över-
skottet och höjer sjukersättning och 
a-kassa.
 – Vi kan också pröva tillfälligt 
höjda barnbidrag till ensamstående 
föräldrar, säger partiledaren.

Pressad regering
Men var finner man en majoritet för 
detta?
 – Regeringen är pressad. Den har ett 
väldigt lågt förtroende bland väljarna. 

Och vi har nyligen avstyrt en 
skärpning av karensav-

draget. 
 Politiken lägger sig i. 
Antingen den är höger 
eller vänster. Den 
förra vill tala tyst om 

skattesänkningar för de 
rikaste, säger Nooshi Dad-

gostar. Den senare går gärna i 
allians med krafter som står för solidari-
tet och jämlikhet.

Per Längby

Hellre varmt i lägenheten 
än marknadspriser på el

Pengar till vården 
hamnar i fel fickor

– Det finns pengar, men de 
ligger i fel fickor.
 Efter 35 år som under- 
sköterska och skötare vän-
tar Patrik Strand otåligt på 
att äldreboende och sjuk-
vård ska få de resurser den 
behöver.
 Inte ens en pandemi lycka-
des väcka de styrande.

Den borgerliga politiken har nått vägs ände, säger Patrik Strand. 
Det behövs en ny politik för en välfärd som man kan lita på.

sjukhus i Malmö har runt tjugo procent 
av undersköterskorna inom många 
verksamheter sagt upp sig under 2022, 
berättar Patrik Strand, vänsterpartist och 
styrelsemedlem i Kommunals sektion för 
regionanställda i Malmö och Trelleborg.

800 miljoner
Det borgerligt styrda Region Skåne, med 
mer än 30 000 medarbetare, ska spara 
800 miljoner kronor i år. 
 – Det motsvarar lönerna för samtliga 
undersköterskor på SUS i Malmö. Vi 
sitter fast i en nedåtgående spiral som gör 
det allt svårare att rekrytera och behålla 
medarbetare.
 I akutsjukvården i Malmö har en tred-
jedel av sjuksköterskorna slutat, i Lund 
hälften. I universitetssjukhusets budget 
gapar ett hål på 1,5 miljarder för 2023. 

Trosvissa 
löften från 
politiken 
om att duktiga 
medarbetare ska 
ro sparbetingen i land 
imponerar inte på Patrik Strand.

Lägsta skatten
– Visst kan vi förbättra våra arbetsmeto-
der, exempelvis mot en mer demokratisk 
styrning där alla yrkesgrupper kan bidra 
med sin kunskap. Men det är politikerna 
som bestämmer över pengarna, och den 
budget de lägger är helt avgörande, lik-
som vilken skatt de tar ut.
 I Region Skånes fall är det en av de 
lägsta i landet.
 – Hälso- och sjukvårdslagen talar om 
god och likvärdig vård. Ingenting om 

vinster. Bland Region 
Skånes privata vårdgivare 

finns det ett femtiotal som 
inte ens har kollektivavtal. Hur 

kan man acceptera att våra skatte-
medel går till en oseriös låglönekonkur-

rens?

Skattefiffel
I Stockholm, berättar Patrik Strand, 
lämnade Kommunal för några år sedan 
en rapport om välfärdsföretag som 
förutom detta dessutom fifflar med 
skatter, pensionsinbetalningar och andra 
skyldigheter.
 Välfärdsbrottsligheten går före lika 
vård till alla. Skattepengarna hamnar i fel 
fickor.

Per Längby

● Covid -19 avslöjade vårdens och 
omsorgens brister och ur dess kaos 
hoppades många att landets största yrkes-
grupp, undersköterskorna, äntligen skulle 
få bättre villkor. Så blev det inte.
 – Tvärtom. På Skånes universitets-
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Utredningen –
spel för galleriet

Svek mot de anställda och säkerheten! Enligt en 
artikel i Arbetaren har regionstyret nu tagit ett 
beslut att tågvärdarna på pendeltågen i Stock-
holm snabbt ska avvecklas. I en intervju i Mitt i 
Söderort menar Lina El Yafi, V-ledamot i trafik-

nämnden region Stockholm, att detta är ett svek 
mot både väljarna, de anställda och det löfte om 
ordentlig utredning av frågan som Vänsterpar-
tiet ställde som krav för att stödja maktskiftet i 
regionen. 

Att sätta upp solceller kan också sätta 
press på andra fastighetsägare att ta lik-
nande initiativ, skriver förslagsställarna, 
som anser att tiden är knapp och att den 
pågående klimatkrisen ställer alla inför en 
gigantisk utmaning.

För att skynda på arbetet med kli-
matomställningen beslutade V:s klimat- 
och miljögrupp vid ett möte i slutet av 
februari att inleda sin solcellsrevolu-
tionskampanj. Syftet med kampanjen är 
dels att förstärka det arbete om solenergi 
som V-ledamöter i kommun och stads-
del redan bedriver, dels att skapa vidare 
opinion i frågan.

V vill se solceller på taken
Det kan tyckas som att vi slår in öppna 
dörrar och att vi kampanjar mot oss 
själva, säger Gunilla Berglund, som är en 
av initiativtagarna till medborgarförslaget 
och idén om solcellsrevolutionen.
Men vi vill försöka få igång en folklig 
mobilisering för att sätta ytterligare press 
på politikerna att agera skyndsamt, fram-
håller hon.

Så i mars månad inledde klimat- och 
miljögruppen sin kampanj och besökte då 
flera av de kommunala fastighetsbolagen 
i stadsdelen.

Här blåser vänstervindar

Gruppen ställer också ett krav till 
kommunen om att starta ett kommunalt 
solkraftsbolag för att säkra tillgång till en 
säker och billig elproduktion.

Jan Magnusson

Tänk om Sverige hade rös-
tat som i Östra Söderort. 
Då hade oppositionen i riks-
dagen istället fått hela 76 
procent av rösterna. Giss-
ningsvis hade det gjort stor 
skillnad för både klimat och 
välfärd. 

● Men istället har det politiska klimatet 
i Sverige svängt kraftigt åt höger under 
senaste åren och det bekräftades i det 
senaste riksdagsvalet då högern fick 
majoritet, även om den var 
knapp. Den yttersta högern i form av SD 
blev näst största parti. Men det gäller som 
sagt inte överallt.

I vårt område, som i valsammanhang 
kallas Östra söderort, blåser vinden åt 
andra hållet.

En djupdykning i Valmyndighetens 
siffror visar att det i Östra söderort finns 
ett massivt stöd för det som idag utgör 
oppositionen i riksdagen, 76 jämfört med 
24 procent för högerblocket. Och stödet 
ges inte minst till Vänsterpartiet. I det 
som av Valmyndigheten kallar Skarpnäck 
(hela Hammarby-Skarpnäck längs linje 
17) fick partiet mer än 20 procent av 
rösterna i riksdagsvalet i 24 av 29 valdi-
strikt. I ett distrikt som mycket som 41 
procent.

Kommunal- och regionval
I kommunalvalet i Stockholm lyckades 

vänstern, bestående av S, V och MP, få en 
knapp majoritet, 50,7 procent, men hade 
hela Stockholm röstat som Östra söderort 
hade den marginalen varit betydligt 
större, 63 procent.

I regionvalet såg det ut på ett liknande 
sätt: Det sittande styret fick avgå då 
oppositionen fick en majoritet på 54,2 
procent, men den hade varit 58 pro-
cent om hela regionen röstat som Östra 
Söderort. Att socialdemokraterna sedan 
valde att gå ihop med Centerpartiet 
istället för Vänsterpartiet, som blev näst 
största parti på vänstersidan med 11,58 
procent jämfört med centerns 5,85 är 
något man kan fundera över.

Stockholm är en segregerad stad, 
både ekonomiskt och politiskt. Den röda 
södern har sin motsvarighet i det blåa 
norr. I riksdagsvalet i Oscars församling 
på Östermalm fick högersidan drygt 64 
procent mot den nuvarande oppositionens 
knappa 36.

Men att de sittande makthavarna i 
både kommunen och regionen fick maka 
på sig, inte minst tack vare Vänsterpar-
tiets frammarsch, var väldigt tydligt i 
vår valkrets. Trenden är dessutom inte 
tillfällig utan har hållit i sig under de tre 
senaste valen. I riksdagsvalet har 
partiet gått från lite över 10 procent 2014 
till 23 procent 2022. I regionvalet är 
motsvarande siffror knappt 8 till drygt 
24 procent och i kommunalvalet 12,5 
respektive 23 procent.

Den utvecklingen ger Vänster-
partiet större möjligheter att påverka 
politiken i progressiv riktning på alla tre 
nivåerna, när vi nu sitter med i ledningen 
i kommunen och stadsdelsnämnden och 
den styrande koalitionen i regionen är 
beroende av partiets stöd.

Arbetet i den riktningen har börjat (se 
intervjun med Tina Kratz) och kommer 
naturligtvis att fortsätta de kommande tre 
åren.

Tänk om hela landet kunde följa Östra 
Söderorts goda exempel i nästa val.

Fredrik Rodhe

Under mars månad inledde 
klimat- och miljögruppen i 
Hammarby-Skarpnäck en 
kampanj för att förmå det 
rödgröna majoritetsstyret 
i kommunen att påskynda 
omställningen till fossilfri 
energi. 

● Stadsdelsnämnden ställde sig vid 
sammanträdet i februari positivt till det 
medborgarförslag som hade lämnats in 
förra året. Förslaget var att alla offentliga 
byggnader i stadsdelen ska förses med 
solpaneler där det är tekniskt möjligt. 
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Helt sjuka siffror…
40 olika vårdval finns i dag i  Region 
Stockholm. Det innebär att vård
bolagen själva väljer var de vill 
öppna mottagningar inom allt från 
gyne kologi till cancerrehabilitering. 
Det har lett till att det finns väldigt 
mycket vård i innerstan och stora 
vita fläckar i förorterna.

2 000 000 000 kronor extra sats
ade regionen på akutsjukhusen i 
ett räddningspaket i början av året, 
efter en överenskommelse mellan 
Vänsterpartiet och S/C/MPstyret. 
Pengarna ska gå till fler vårdplatser 
och en mer hållbar arbetsmiljö för 
vårdpersonalen.

27 sjukhus i Sverige har nyligen 
granskats av Inspektionen för vård 
och omsorg (IVO) i en stor genomlys
ning av vården och samtliga har fått 
allvarlig kritik av myndigheten. IVO 
konstaterar bland annat att bristen 
på vårdplatser i landet är så allvarlig 
att patientsäkerheten hotas.

2,1 vårdplatser per tusen  invånare 
finns det i Sverige. Siffran har 
halverats de senaste 20 åren och 
är den lägsta i hela Europa. I länder 
som Frankrike, Tyskland och Belgien 
finns det över fem vårdplatser per 
tusen invånare.

120 kronor kostar ett besök på en 
akutmottagning för barn i Region 
Stockholm. I alla andra regioner är 
det kostnadsfritt. Vänsterpartiet 
menar att avgiften inte ligger i linje 
med barnkonventionen, som blev 
svensk lag 2020, och vill att avgiften 
ska tas bort.

11,6 procent fick Vänsterpartiet i 
regionvalet i Stockholm. Det är parti
ets högsta resultat någonsin. Sedan 
valet styr en koalition bestående av 
Socialdemokraterna, Centerpartiet 
och Miljöpartiet regionen med stöd 
av Vänsterpartiet.

SL:s populära sommarlov
skort för ungdomar gör 
comeback i år, tack vare Vän
sterpartiet i Region Stock
holm. Dessutom kommer 
kortet från och med 2024 
gälla under samtliga skollov. 

● Sommaren 2022, strax innan valet, 
svalde det moderatledda styret i Region 
Stockholm stoltheten och återinförde 
sommarlovskortet. 

Det innebar att barn och ungdomar 
kunde resa fritt med SL till vänner och 
aktiviteter hela sommaren, ett upp skattat 

initiativ bland många barnfamiljer.
När Vänsterpartiet förhandlade med 
Socialdemokraterna, Centerpartiet och 
Miljöpartiet som tog över makten efter 
valet var sommarlovskortet ett av V:s 
viktigaste krav på kollektivtrafiksidan.

– Fritt resande för barn och unga är en 
otroligt viktig fråga i Stockholm,  
inte minst för jämlikheten då många 
 familjer som har det tufft ekonomiskt  
annars tvingas välja bort barnens SL-
kort, säger Anna Sehlin som är oppo-
sitionsråd för Vänsterpartiet i Region 
Stockholm.

Utöver att säkerställa att sommarlovs-
kortet blir kvar kommande år lyckades 
Vänsterpartiet även förhandla fram en 

utökning. Från och med 2024 kommer 
kortet även att gälla under sportlov, påsk-
lov, höstlov och alla andra skollov.

– I vår egen budget föreslår vi fritt 
resande för barn och unga året runt, 
det vore det bästa för Stockholm. Men 
lovkortet ser vi som en vinst och ett stort 
steg i rätt riktning, säger Anna Sehlin. 

Även 2018 fick barn och unga resa fritt 
på sommaren, tack vare en uppgörelse 
mellan Vänsterpartiet och den dåvarande 
S-ledda regeringen som innebar att sta-
ten sköt till pengar till regionerna. Stödet 
försvann sedan när en M/KD-budget 
röstades igenom i riksdagen med stöd av 
Sverigedemokraterna.

Sommarlovskortet kommer tillbaka 

Sommarlovskortet är viktigt för jämlik
heten i Stockholm, menar oppositionsrådet 
Anna Sehlin (V).

De regler som gjort att nät
läkare som Kry och Doktor.se 
fått extra pengar för video
samtal tas nu bort.
● Under tiden som Moderaterna haft 
makten i Region Stockholm har flera 
olika regler införts som ska gynna så 
kallade nätläkarbolag som etablerar sig 
i huvudstaden. Kostnaderna för den här 
typen av vård har skenat de senaste åren, 
och skattebetalarna har stått för notan.

Men nu ändras ersättningssyste-
met, efter en överenskommelse mellan 
 Vänsterpartiet och partierna S, C och 
MP som styr Region Stockholm sedan 
valet.

Vård för rika
– Vi är väldigt nöjda med förändringen, 
det här har vi kämpat länge för, säger 
Jonas Lindberg (V), oppositionsråd i 
Region Stockholm, och fortsätter:

– Videobesök är en viktig del av 
vårdutbudet. Men eftersom utvärderingar 
har visat att nätläkarna kostar regionen 
stora summor pengar och oftast nyttjas 
av rikare personer med lättare åkommor 
är det viktigt att vi styr vårdens resurser 
på ett bättre sätt.

Tidigare har nätläkarbolagen fått 300 
kronor extra för ett videosamtal med 
en patient som är skriven på en annan 
vårdcentral, som en extra ersättning för 
”otrogna” patienter. 

Den pengen, så kallad inomlänsersätt-
ning, tas nu bort. Dessutom har ersätt-
ningen för ett videobesök och ett fysiskt 
besök på en vårdcentral varit densamma, 
trots att fysiska besök i praktiken kräver 

mer resurser. Från och med nu sänks er-
sättningen för videobesök till 80 procent 
av ett vanligt läkarbesök.

–  Vård ska ges efter behov och skatte-
medel ska användas på ett ansvarsfullt 
sätt. Det här är ett första steg mot en mer 
behovsstyrd vård, säger Jonas Lindberg.

Hundra miljoner
Exakt hur mycket pengar som regionen 
kommer att spara på nätläkarreformen 
är svårt att säga på förhand, men det 
handlar sannolikt om stora summor. 
Förra året fick de två bolag som öppnat 

vårdcentraler i Stockholm totalt över 
hundra miljoner kronor i inomlänsersätt-
ning som nu tas bort.

– Det här är pengar som vi i stäl-
let kan satsa på akutsjukhusen och på 
vårdcentralerna, där de kommer att göra 
mycket större nytta, säger Jonas Lind-
berg.

Den slopade gräddfilen för nätläkar-
na ingår i det 44-punktsprogram som 
Vänsterpartiet förhandlade fram med det 
nya styret i Region Stockholm efter valet 
förra året. De nya reglerna klubbades i 
februari och börjar gälla den 1 maj i år.

Jonas Lindberg, oppositionsråd i Region Stockholm, är nöjd över den nya nätläkarreformen 
som Vänsterpartiet har förhandlat fram.
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Nya spelregler för videosamtal med läkare i Stockholm

Nätläkarnas gräddfil
försvinner i Stockholm
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Hjälp oss sprida tidningen Vänstern i Hammarby-Skarpnäck. 
Sätt in en femtiolapp eller mer på pg 66 67 21–6 eller swisha 
till 123 645 1983. Skriv ”Fler tidningar”.

Gillade du
tidningen?
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Alla ska  
ha råd!

1 maj
2023

Fira med  
Vänsterpartiet

Sveriges största
1 maj firande

BRANDTAL // FOODTRUCKS // BARNHÖRNA
LIVEMUSIK // POESI // DEMONSTRATIONSTÅG

 12.00  Samling Medborgarplatsen
 13.00  Avmarsch
 13.30  Scenprogrammet börjar (Kungsträdgården)


